



Canadian Society of Transplantation Société canadienne de transplantation

LEADERSHIP IN CANADIAN TRANSPLANTATION | LEADERSHIP EN TRANSPLANTATION AU CANADA

President/Président

Dr. Aviva Goldberg
Winnipeg, MB

**Vice-President/
Vice-Président**

Dr. Prosanto Chaudhury
Montréal, QC

**Vice-President/
Vice-Président**

Dr. Lakshman Gunaratnam
London, ON

Secretary/ Secrétaire

Dr. Olwyn Johnston
Vancouver, BC

Treasurer/ Trésorier

Dr. Rahul Mainra
Saskatoon, SK

**Past President/
Président sortant**

Dr. Jagbir Gill
Vancouver, BC

Member/ Conseiller

Dr. Ngan Lam
Calgary, AB

Member/ Conseiller

Dr. Karen Doucette
Edmonton, AB

Member/ Conseiller

Dr. Héloïse Cardinal
Montréal, QC

Member/ Conseiller

Dr. James Lan
Vancouver, BC

Member/ Conseiller

Dr. Cynthia Tsien
Toronto, ON

Member/ Conseiller

Dr. Matt Weiss
Québec City, QC

English

November 14, 2025

The Canadian Society of Transplantation stands with our members in Quebec, Transplant Quebec and all Quebec physicians and transplant healthcare workers as they fight the unfair, illogical and disrespectful actions of the Coalition Avenir Québec (CAQ) government regarding physician pay and work requirements and the planned merger of Transplant Quebec with another agency.

Donation and transplantation physicians in Quebec provide essential and high-quality care to living donors, to deceased donors and their families, and to patients with end organ disease both before and after transplantation. Quebec transplant providers lead provincial, national and international efforts to improve organ donation and transplantation policies and practices, and are involved in organ retrievals throughout Canada, ensuring that donated organs can be utilized by those who need them most. Family physicians and other medical specialists support organ transplantation by identifying end organ disease, ensuring timely referral and by providing ongoing primary and specialty care to transplant patients. Simply put, organ donation and transplantation cannot happen without the hard work and concerted efforts of Transplant Quebec and transplant professionals throughout the province. The actions of the government put donation and transplantation at risk, in addition to the many other areas of healthcare that will be affected by the recent and planned legislative changes.

We urge the Quebec government to respond to the concerns of physicians and transplant professionals. Unreasonable targets and increasing administrative burden on already overstretched physicians will not improve the health of Quebecers, nor will it improve the wellbeing of a workforce that is already overburdened. The Canadian Society of Transplantation stands with the Société Québécoise de Transplantation (SQT), Collège québécois des médecins de famille (CQMF), the Fédération des médecins omnipraticiens du Québec (FMOQ), the Canadian Medical Association and other organizations in denouncing the actions of this government and demanding more reasoned and reasonable approaches to the healthcare crisis in Quebec.

Regards,

Aviva Goldberg, MD, RCPSC
President, Canadian Society of Transplantation



Canadian Society of Transplantation Société canadienne de transplantation

LEADERSHIP IN CANADIAN TRANSPLANTATION | LEADERSHIP EN TRANSPLANTATION AU CANADA

Français

14 novembre 2025

President/Président

Dr. Aviva Goldberg
Winnipeg, MB

**Vice-President/
Vice-Président**

Dr. Prosanto Chaudhury
Montréal, QC

**Vice-President/
Vice-Président**

Dr. Lakshman Gunaratnam
London, ON

Secretary/ Secrétaire

Dr. Olwyn Johnston
Vancouver, BC

Treasurer/ Trésorier

Dr. Rahul Mainra
Saskatoon, SK

**Past President/
Président sortant**

Dr. Jagbir Gill
Vancouver, BC

Member/ Conseiller

Dr. Ngan Lam
Calgary, AB

Member/ Conseiller

Dr. Karen Doucette
Edmonton, AB

Member/ Conseiller

Dr. Héloïse Cardinal
Montréal, QC

Member/ Conseiller

Dr. James Lan
Vancouver, BC

Member/ Conseiller

Dr. Cynthia Tsien
Toronto, ON

Member/ Conseiller

Dr. Matt Weiss
Québec City, QC

La Société canadienne de transplantation appuie ses membres au Québec, Transplant Québec, tous les médecins et professionnels de la santé québécois oeuvrant dans le domaine de la transplantation d'organe, dans leur lutte contre les actions injustes, illogiques et irrespectueuses du gouvernement de la Coalition Avenir Québec (CAQ) concernant la rémunération et les conditions de travail des médecins ainsi que la fusion planifiée de Transplant Québec avec une autre organisation.

Les médecins spécialisés en don et transplantation d'organes au Québec offrent des soins essentiels et de haute qualité aux donneurs vivants, aux donneurs décédés et à leurs familles, ainsi qu'aux patients atteints d'insuffisance terminale d'organe, avant et après la transplantation. Les équipes de transplantation québécoises sont à l'avant-garde des efforts provinciaux, nationaux et internationaux visant à améliorer les politiques et les pratiques en matière de don et de transplantation d'organes. Ils participent aux prélèvements d'organes partout au Canada, garantissant ainsi que les organes donnés puissent être utilisés par ceux qui en ont le plus besoin. Les médecins de famille et autres spécialistes soutiennent la transplantation d'organes en identifiant les cas d'insuffisance terminale d'organe, en assurant une orientation rapide et en fournissant des soins primaires et spécialisés continus aux patients transplantés. En résumé, le don et la transplantation d'organes sont impossibles sans le travail acharné et les efforts concertés de Transplant Québec et des professionnels oeuvrant dans le domaine de la transplantation à travers le Québec. Les actions du gouvernement mettent en péril le don et la transplantation d'organes, en plus de nombreux autres secteurs des soins de santé qui seront touchés par les récentes modifications législatives et celles qui sont planifiées.

Nous exhortons le gouvernement du Québec à répondre aux préoccupations des médecins et des professionnels de la santé dédiés à la transplantation d'organe. Des objectifs déraisonnables et un fardeau administratif accru pour des médecins déjà débordés n'amélioreront ni la santé des Québécois ni le bien-être d'une main-d'œuvre déjà surchargée. La Société canadienne de transplantation se joint au Collège québécois des médecins de famille (CQMF), à la Fédération des médecins omnipraticiens du Québec (FMOQ), à l'Association médicale canadienne et à d'autres organisations pour dénoncer les actions de ce gouvernement et exiger des approches plus réfléchies et raisonnables face à la crise des soins de santé au Québec.

Cordialement,

Aviva Goldberg, MD, RCPSC
President, Canadian Society of Transplantation